

EMBASSY OF THE  
UNITED ARAB EMIRATES  
BAGHDAD



سـفـارة  
الإمارات العربية المتحدة  
بـغـداد



ضوابط منح سمات الدخول الى أراضي  
جمهورية العراق للموسم 2025-2026

Regulations for Granting Entry  
Visas to the Republic of Iraq for the  
2025–2026 Hunting Season

In view of the upcoming 2025 hunting season and the interest expressed by many Arab and foreign hunting enthusiasts to engage in hunting activities in Iraq, the Ministry of Interior hereby announces the regulations governing the issuance of special hunting entry visas for the 2025–2026 season:

Issuance of multiple-entry visas to hunters, Arab and foreign nationals, and their companions, subject to the payment of the prescribed legal fees.

Applications shall be submitted starting from November 1, 2025 through the electronic platform of the Directorate of Residency Affairs via the following link: (ESERVICE.EVISA.IQ).

The hunting season shall commence on December 1, 2025 and conclude on February 1, 2026. Entry of hunting groups and their companions holding the designated hunting visa is not permitted prior to the aforementioned date.

Visa applications shall be submitted by an attorney for groups consisting of no less than five (5) and no more than fifteen (15) individuals, in accordance with the following table specifying the number of falcons permitted per group:

Group Size	15	14	13	12	11	10	9	8	7	6	5	عدد المجموعة
Number of Falcons	20	18	15	14	13	12	11	10	9	8	7	عدد الصقور

Service fees shall be collected in US dollars or the equivalent thereof in Iraqi dinars for each hunting entry visa issued to a group, provided that the group size is no less than five (5) and not more than fifteen (15) individuals.

An additional amount of USD 25,000 (twenty-five thousand US dollars) or the equivalent thereof in Iraqi dinars shall be charged as food and transportation service fees for the security detachments accompanying the hunters, as follows:

بالنظر لحلول موسم الصيد لعام 2025 ولرغبة الكثير من النشطاء العرب والأجانب من هواة ممارسة الصيد في العراق، تعلن وزارة الداخلية عن ضوابط منح سمات الدخول الخاصة بالصيد للموسم 2025-2026

منح سمات دخول متعددة للصيادين من العرب والأجانب ومرافقيهم واستيفاء الرسوم المقررة للسمة قانوناً.

التقديم ابتداءً من يوم 2025/11/1 عبر المنصة الإلكترونية لمديرية شؤون الإقامة عبر الرابط الإلكتروني: (ESERVICE.EVISA.IQ).

يبدأ موسم الصيد من تاريخ 01 ديسمبر 2025 وحتى 01 فبراير 2026 ولا يسمح بدخول مجاميع الصيادين ومرافقيهم الممنوحين سمة الدخول قبل التاريخ المذكور أعلاه.

يتم تقديم السمات من خلال الوكيل القانوني على شكل مجاميع لا تقل عن (5) أشخاص ولا تزيد عن (15) شخصاً مع مراعاة اعتماد الجدول أدناه لعدد الصقور المسموح بها للمجموعة.

سيتم استيفاء أجور الخدمة بالدولار الأمريكي أو ما يعادله بالدينار العراقي لكل سمة دخول صيد للمجموعة الواحدة على ألا تقل المجموعة عن (5) أشخاص ولا تزيد عن (15) شخصاً.

يضاف مبلغ قدره (25000) خمس وعشرون ألف دولار أمريكي أو ما يعادله بالدينار العراقي كأجور خدمات طعام ونقل للمفارز المرافقة للصيادين كما يأتي:

Total Amount Including Food & Transportation Fees	Group Size	عدد المجموعة	المبالغ المستوفاة مضافاً لها أجور خدمات الطعام والنقل
125000 \$	5	5	125000 دولار
145000 \$	6	6	145000 دولار
165000 \$	7	7	165000 دولار
185000 \$	8	8	185000 دولار
205000 \$	9	9	205000 دولار
225000 \$	10	10	225000 دولار
245000 \$	11	11	245000 دولار
265000 \$	12	12	265000 دولار
285000 \$	13	13	285000 دولار
305000 \$	14	14	305000 دولار
325000 \$	15	15	325000 دولار

## Application Procedure

Applications for the issuance of hunting entry visas shall be submitted exclusively through the Directorate of Private Security Companies to the Directorate of Residency Affairs. Private security companies are required to provide a Security Services Agreement between the company and the incoming hunter, duly certified by the aforementioned Directorate, which must include an article to comply with the provisions of Wildlife Protection Law No. 17 of 2010 and Environmental Protection and Improvement Law No. 22 of 2009. The private security company shall assume all legal consequences in the event that any information contained in the original contract is violated. Hunting activities must remain at least 10 km away from the border strip, and the applicant (attorney) is obligated to provide a list of the following:

- A list of all foreign participants, including their nationalities, passport numbers, place of residence, and color copies of their passports.
- Number, types, and license plates of the vehicles.
- Number and types of weapons and the corresponding hunting ammunition.

## آلية التقديم:

يكون تقديم طلبات منح سمة الدخول لغرض الصيد من خلال مديرية الشركات الأمنية الخاصة حصراً إلى مديرية شؤون الإقامة مع مراعاة إلزام الشركات الأمنية بتقديم (عقد خدمة أمنية) بينها وبين الوافد الراغب بالصيد مُصدّق من قبل المديرية أعلاه يتضمن الالتزام بأحكام قانون حماية الحيوانات البرية رقم (17) لسنة 2010 وقانون حماية وتحسين البيئة رقم 22 لسنة 2009 وتحمل الشركة الأمنية التبعات القانونية في حال مخالفة المعلومات المقدمة في أصل العقد على أن يتم الابتعاد عن الشريط الحدودي بمسافة لا تقل عن 10 كم والزام مقدم الطلب (الوكيل القانوني) بأدراج الآتي:

- قائمة بأسماء الأجانب وجنسياتهم وأرقام جوازاتهم ومحل إقامتهم ونسخة ملونة من صور جوازات سفرهم.
- عدد السيارات وأنواعها وأرقامها.
- عدد الأسلحة وأنواعها والأعتدة الخاصة بالصيد.

- Description of all devices, equipment, communication tools, and their quantities.
- Number of falcons, including their identification numbers, species, ages, scientific names, and CITES certificates.
- A proposed itinerary and designated hunting zones. The itinerary must be included in the contract concluded between the hunters and the private security company.
- Identification of hunting regions as follows: Southern Regions: Najaf, Wasit, Al Muthanna, Maysan, Dhi Qar, Basra Northern Regions: Al Anbar, Salah al-Din, Diyala, Kirkuk, Nineveh
- Strict adherence to the approved group size. No additional individuals may be added or removed, and the head of the hunting group shall assume the legal consequences for any violation.
- Temporary hunting permits shall be issued by the Ministry of Agriculture to hunters who have obtained the appropriate entry visa according to the procedures outlined above.

-In the event that individuals obtain an entry visa not designated for hunting and engage in hunting activities outside the approved procedures, a double service fee of USD 40,000 (forty thousand US dollars) or the equivalent thereof in Iraqi dinars shall be imposed for each violator. A departure visa shall then be issued to the violator, and their names shall be added to the list of individuals banned from entering Iraq.

We kindly request all hunters to fully comply with the above regulations.

• الأجهزة والمعدات وأجهزة الاتصالات وأنواعها واعدادها.

• عدد الصقور مع ذكر أرقامها وأنواعها وعمرها وأسمائها العلمية مع شهادة (سايتس).

• تقديم خط سير وتحديد مناطق الصيد على أن يتم تثبيت خط السير في العقد المبرم بينها وبين الراغبين بالصيد بمرافقة الشركات الأمنية.

• تحديد مناطق الصيد إلى مناطق جنوبية وتشمل (النجف الأشرف، واسط، المثنى، ميسان، ذي قار، البصرة) ومناطق شمالية وتشمل (الأنبار، صلاح الدين، ديالى، كركوك، نينوى).

• التقيد بأعداد المجاميع وعدم إضافة أي شخص آخر إليها أو العكس؛ حيث سيتحمل رئيس مجموعة الصيد التبعات القانونية خلاف ذلك.

• يتم منح شهادات صيد مؤقتة من وزارة الزراعة إلى الصيادين الحاصلين على سمة الدخول وفق الآلية أعلاه.

- في حال حصول الوافدين على سمة دخول غير مخصصة للصيادين ومارسوا مهنة الصيد خارج إطار الآلية المعمول بها يتم فرض قيمة أجور خدمة بشكل مضاعف بمبلغ (40000) أربعين ألف دولار أمريكي أو ما يعادلها بالدينار العراقي عن كل شخص يمارس مهنة الصيد بشكل مخالف ومنحه سمة مغادرة ويتم إدراجهم ضمن قوائم الممنوعين من الدخول.